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 PROTOKÓŁ NR IX/15 

 
 

 

PROTOKÓŁ Z IX SESJI 

RADY POWIATU PABIANICKIEGO, 
która odbyła się 28 maja 2015 r. o godzinie 10.00 

w „Sali Kominkowej” Starostwa Powiatowego 

w Pabianicach, ul. Piłsudskiego 2 
 

 

Stan radnych – 23 

Obecnych – 20 

 

Ad. 1 

IX Sesję Rady Powiatu Pabianickiego otworzył Przewodniczący Rady Powiatu 

Pabianickiego – p. Florian Wlaźlak o godzinie 10.00. Powitał Radnych Powiatu oraz gości 

przybyłych na Sesję. 

 Prowadzący stwierdził prawomocność obrad, gdyż na sali było 15 radnych (lista 

obecności w załączeniu – załącznik nr 1), informując także, iż obsługę prawną sesji 

poprowadzi mecenas Jarosław Szczepaniak. 

 Następnie przystąpił do realizacji porządku obrad (załącznik nr 2). 

 

Ad. 2 
Dotyczy punktu: Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Powiatu Pabianickiego 

Przewodniczący przystąpił do głosowania protokołu wraz ze zgłoszoną uwagą przez 

radnego Marka Błocha. W wyniku głosowania: 

za – 12 radnych,  przeciw – 0 radnych,   nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Protokół Nr VIII/15 wraz z uwagą z dnia 30 kwietnia 2015 roku z VIII Sesji Rady 

Powiatu Pabianickiego został przyjęty. 

 

Ad. 3 
Dotyczy punktu: powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

Przewodniczący zaproponował, aby w dniu dzisiejszym Komisja Uchwał i Wniosków 

pracowała w następującym składzie: 

 p. Włodzimierz Stanek – wyraził zgodę, 

 p. Jadwiga Wadowska - Gryzel - wyraziła zgodę. 

 

Ad. 4 

 Dotyczy punktu: Informacja Starosty o pracach Zarządu w okresie między sesjami. 

Informację przedstawił Starosta Pabianicki – p. Krzysztof Habura (załącznik nr 3). 

  

 Wiceprzewodniczący Rady – p. W. Flajszer: 

 w dniu 7 maja Członek Zarządu – p. A. Krasiński został powołany na Członka 

Komitetu Monitorującego Regionalnego Programu Operacyjnego – jakie zadania 

będzie miał komitet, jaka będzie jego rola? Jaką rolę będzie pełnił pan Adam 

Krasiński?  
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 w związku z konferencją pt. „S-8 inwestycje na drodze” – jakie zadania stoją przed 

powiatem pabianickim? Jak można pozyskać inwestorów? Jakie podjąć spójne  

działania gospodarczo – inwestycyjne w celu pozyskania nowych projektów, 

inwestorów, stworzenia nowych miejsc pracy? 

 

  Starosta Pabianicki – p. Krzysztof Habura – w czasie spotkania zostały podpisane 

umowy między Marszałkami województw, przez które przebiega droga S-8. W ich wyniku 

ma zostać stworzona strategia rozwoju tych regionów, która wskaże kierunki, w których 

należy podążać, znajdzie mocne i słabe punkty terenów, wskaże co można by było z nimi 

zrobić, w jaki sposób są atrakcyjne dla inwestorów, jakie branże mogłyby się rozwijać                          

i umiejscawiać. Zarząd podjął uchwałę o przystąpieniu do stworzenia strategii. Powiat będzie 

odgrywał rolę „patrona” dla gmin powiatu pabianickiego. W zależności od założeń  strategii 

zostaną podjęte odpowiednie działania. To bardzo dobry teren, który jest powiązany 

„drogowo” ze wszystkim częściami kraju, jest bardzo atrakcyjny pod względem logistycznym 

dla wielu przedsiębiorstw. Opracowanie strategii spowoduje, że w jej rezultacie „napłyną” 

inwestorzy , co będzie miało przełożenie na nowe miejsca pracy.  

 

 Członek Zarządu Powiatu – p. Adam Krasiński – w dniu 7 maja odbyło się pierwsze 

robocze posiedzenie komitetu monitorującego, na którym wręczono powołania do komitetu. 

Wybór członków nastąpił znacznie wcześniej. Członkowie Komitetu zostali powołani 

Uchwałą Zarządu Województwa. Komitet monitorujący będzie opiniował, analizował, 

zmieniał różnego rodzaju wytyczne dotyczące konkursów, osi priorytetowych, ponadto będzie 

przygotowywał szczegółowe opisy osi priorytetowych. Na pierwszym posiedzeniu 

przekazano materiały dotyczące kryteriów oceny projektów (dotyczących: osi drugiej – 

związanej z terenami inwestycyjnymi, trzeciej – dot. powiatowych urzędów pracy oraz  ósmej 

- to działania i tematy pozakonkursowe). Po ich analizie „przekazałem do Urzędu 

Marszałkowskiego szereg uwag i propozycji zmian tych kryteriów.” W czerwcu odbędzie się 

posiedzenie komitetu monitorującego, podczas którego zostanie podjęta uchwała w sprawie 

kryteriów wyboru projektów z osi drugiej, trzeciej i ósmej. Członkostwo w komitecie stworzy 

możliwość wpływu na kształt wytycznych dotyczących kryteriów wyboru. W czerwcu ma się 

pojawić harmonogram konkursów i w sierpniu powinny być ogłoszone. 
 

Ad. 5 

Dotyczy punktu: Udzielanie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych                           

z poprzednich sesji. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż odpowiedzi na interpelacje i zapytania zostały 

udzielone podczas obrad VIII Sesji w dniu 30 kwietnia 2015 roku oraz w formie pisemnej.   
 

 

Ad. 6 
Dotyczy punktu: Interpelacje i zapytania radnych. 
 

  Radny Włodzimierz Stanek: 

 od poprzedniej sesji minął miesiąc, a na drogach nie zauważa się odnowienia 

oznakowania. Poprosił o uszczegółowienie, w których miejscach oznakowania zostały 

odnowione oraz podanie konkretnych dat do kiedy będą odnowione pozostałe?  

 mieszkańcy ulicy Wspólnej zwracają się z prośbą o oczyszczenie studzienki 

kanalizacyjnej (nie podłączonej do kanalizacji deszczowej), która notorycznie się 

zapycha, nie odbiera żadnej ilości wody. Poprosił, aby oczyszczanie studzienki było 

wpisane w harmonogram.  
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 niepełnosprawny mieszkaniec ulicy Wspólnej zwraca się z prośbą o rozważenie 

możliwości obniżenia krawężnika na „ślepej” ulicy odchodzącej od Wspólnej                 

w kierunku parku Hadriana.  

 w związku z podjętą Uchwałą Rady Gminy Ksawerów o przeznaczeniu środków 

finansowych w wysokości ponad 800 000 zł na pokrycie kosztów inwestycji 

dotyczącej ulicy Szkolnej w Ksawerowie zapytał, jakie dalsze procedury przewiduje 

się w tym zakresie? Kiedy nastąpi przyjęcie środków do budżetu? Kiedy będą 

rozpoczęte procedury przetargowe? 

 poprosił o interwencję Komendanta Policji, celem wzmożenia patroli policyjnych         

na ulicy Zamkowej, gdzie samochody wyprzedają z prawej strony i nie przepuszczają 

pieszych na pasach.  

 dot. skrzyżowania ulic: 20 stycznia/Myśliwska/Waltera Janke, gdzie zamontowano 

spowalniacze, migające znaki STOP, które zgodnie ze statystykami policji przyczyniły 

się do spadku ilości kolizji o 50%, jednakże w rozmowie z doświadczonymi 

kierowcami, taksówkarzami, skrzyżowanie nie jest „intuicyjne” dla kierowców spoza 

Pabianic. W związku z kosztowną inwestycją montażu sygnalizacji świetlnej, budowy 

ronda zaproponował zmianę przebiegu drogi z pierwszeństwem. Poprosił, aby Komisja 

Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego zajęła się przedmiotową sprawą, aby 

skrzyżowanie było bardziej bezpieczne.  

 na portalach internetowych został opublikowany niechlubny raport o stanie 

środowiska, plasujący Pabianice na siódmym miejscu „od końca” w Europie 

względem najbardziej zanieczyszczonego miasta. Odnotowano potężne przekroczenia 

norm. Jakie działania w celu zapobieżenia tej sytuacji podjął powiat? Czy 

przeprowadzano pomiar stężenia czynników szkodliwych? 

 przypomniał o realizacji programu „Powiat w oczach radnych.”  
 

 Radny Robert Rządziński zapytał jak wygląda sprawa odszkodowania dotyczącego 

mostu w Talarze? Jakie są propozycje w zakresie utworzenia nowych kierunków w przyszłym 

roku? 
 

 Wiceprzewodniczący Rady – p. Arkadiusz Jaksa – w związku z propozycją dotyczącą 

zmiany organizacji ruchu na skrzyżowaniu ulic: 20 stycznia/Myśliwska/Waltera Janke 

powiedział, iż trendy stosowane w wielu rozwiązaniach komunikacyjnych zmierzają                           

w kierunku skrzyżowań równorzędnych, gdzie wymusza się od kierowców sprawdzenie 

pierwszeństwa. Dodatkowo przedmiotowe rozwiązanie nie jest kosztowne. Dodał, iż  

przekroczenia stężeń pyłów w powietrzu na terenie województwa łódzkiego wynikały                      

z błędnych wyników – zawiodły urządzenia techniczne. Takie komunikaty pojawiły się na 

portalu po kilku tygodniach.   

  Wiceprzewodniczący Rady – p. Waldemar Flajszer: 

 czy liczba koordynatorów pieczy zastępczej jest wystarczająca w powiecie?„Ilu 

koordynatorów mamy?” 

 jaka jest ocena funkcjonowania pieczy zastępczej w świetle „nowej ustawy”? 

 jak przebiega przydzielanie świadczeń na turnusy rehabilitacyjne w związku                        

ze zmniejszoną wysokością środków finansowych? Jakie zasady decydują                              

o przyznaniu turnusów? 

 czy wszystkie szkoły powiatowe posiadają tzw. „boksy” na rowery? Jeśli nie to, czy 

istnieje możliwość ich postawienia przed szkołami powiatowymi? 

 czy znany jest „ruch kadrowy” nauczycieli w związku z zakończeniem prac nad 

arkuszami organizacyjnymi, w związku z art. 20 ustawy Karta Nauczyciela, ze 
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zniżkami oraz z wiadomą już  ilością uczniów? Jaki procent uczniów nie zalogował się 

do systemu? „Czy utraciliśmy młodzież do szkół poza powiat pabianicki?” 

 jaki główne plany remontowe, wynikające z zaleceń Sanepid – u i ppoż., przewiduje 

się wykonać w okresie wakacyjnym w szkołach powiatowych? 

 jak przebiegają prace remontowe na drogach powiatowych?  Czy grupa interwencyjna 

wydziału Dróg i Mostów realizuje plan działania zgodnie z harmonogramem? Kiedy 

odbędzie się koszenie traw, malowanie oznakowania poziomego? 

 kiedy zostaną uporządkowane trawniki wzdłuż ulicy „Grota” Roweckiego? 

 jaki jest koszt tegorocznych Dni Powiatu Pabianickiego? W jakiej wysokości 

pozyskano środki od sponsorów? 

 czy w związku z wejściem w życie nowych przepisów Prawa o ruchu drogowym od 

dnia 18 maja br. zanotowano jakiekolwiek utraty praw jazdy w związku                                        

z przekroczeniem prędkości o 50 km/h na terenie zabudowanym? 

 jakie przetargi, na wykonanie dokumentacji, przebudów, remontów dróg, nakładek 

zostały rozstrzygnięte? Jakie firmy wygrały postępowania? 

 kiedy nastąpi uroczyste otwarcie mostu w Szydłowie? 

 

  Radny Włodzimierz Stanek - w związku z jakością świadczonych usług przez firmę 

obsługującą system naboru elektronicznego, czy przewiduje się zmianę operatora? 

  Radny Paweł Kania poprosił, aby wziąć pod rozwagę na Komisji Bezpieczeństwa                   

i Ruchu Drogowego ustawienie zakazu zatrzymywania na drodze powiatowej w miejscowości 

Ldzań w okolicach jednostki strażackiej ze względu na występujące tam zagrożenie? 

Samochody bojowe w okresie letnim mają utrudniony wyjazd. Podziękował za remont ulicy 

Sienkiewicza w Dobroniu. 

 

  Radny Piotr Ambroziak – w I LO wywieszona jest tablica informacyjna, na której 

znajduje się wykaz uczniów, którzy wystartowali w olimpiadach w latach od 1961 do 2007,     

w latach następnych żaden „olimpijczyk” nie widnieje – jak ta sytuacja ma się do wydatków, 

ponoszonych przez powiat, na „Doskonalenie kompetencji nauczycieli kluczem do sukcesów 

uczniów powiatu pabianickiego oraz na „Nowy system doskonalenia nauczycieli powiatu 

pabianickiego”? 

 

  Radny Marek Błoch - „w związku z ostatnią sesją” zapytał, czy Zarząd podjął 

działania w celu uzyskania nowego pozwolenia na budowę na „budowę basenu”? 

 

  Starosta Pabianicki – p. Krzysztof Habura poinformował, iż Zarząd planuje przyjąć 

środki na remont ulicy Szkolnej w Ksawerowie na najbliższej sesji planowanej na dzień                  

11 czerwca, następnie niezwłocznie przystąpi do procedury przetargowej.  

  Członek Zarząd Powiatu -  p. A. Krasiński doprecyzował, iż w ramach zadania będzie 

wykonana: nawierzchnia drogowa w postaci sfrezowania nakładki, wzmocnionej włókniną, 

będzie ułożona warstwa wiążąca i ścieralna. Przewiduje się utwardzenie poboczy, 

konserwację rowów  i ułożenie chodnika na odcinku od ulicy Zachodniej do ulicy 

Słowackiego.  

 

 Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Starostwa 

Powiatowego – p. Izabela Rzempowska – w zakresie zanieczyszczenia miasta Pabianic, 

regionu powiedziała, iż zanieczyszczenie jest monitorowane, jest jedna 24 - godzinna stacja 

automatyczna oraz tzw. punkty pasywne. Emisję zanieczyszczeń dzieli się na: punktową 

(głównym źródłem zanieczyszczeń są wysokie obiekty), liniową, powierzchniową. Działania 
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zmierzające w kierunku ograniczenia emisji zanieczyszczeń to m.in.: „uciepłowienie”, 

likwidacja lokalnych kotłowni, podłączanie określonych rejonów miasta do sieci cieplnej, 

prowadzenie termomodernizacji obejmującej „docieplenia” budynków, wymianę sieci 

cieplnej, wymianę okien. Największym rejonem zanieczyszczeń jest centrum miasta przy 

„SDH” w kierunku ulicy Partyzanckiej, czemu sprzyja określona zabudowa oraz ilość 

pojazdów. Na stronie Marszałka województwa łódzkiego znajdują się uchwały:                            

Nr XXXV/690/13 oraz XXXV/689/13 z dnia 23 kwietnia 2013 roku, którymi  przyjęto 

programy ochrony powietrza dla stref w województwie łódzkim. 

 Radny Włodzimierz Stanek – „czy Pani Naczelnik potwierdza fakt, iż jesteśmy                 

na 7 - ym miejscu?” 

 Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska nie potwierdziła. Organem kontrolno – 

pomiarowym jest Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Łodzi. Przekroczenia się 

odnotowuje, stąd powiat jest objęty programem naprawczym.  

 

 Starosta Pabianicki - zmiana ruchu organizacyjnego proponowana przez radnego 

Włodzimierza Stanka była analizowana i zaopiniowana negatywnie. Propozycja 

Wiceprzewodniczącego Rady – pana Arkadiusza Jaksy powoduje, że z każdej strony wjazdu 

na skrzyżowanie należy zachować należytą ostrożność. Takie rozwiązanie na najbliższym 

posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego będzie rozważone. 

 Członek Zarządu Powiatu – p. Adam Krasiński - powiat na aktywne znaki STOP 

otrzymał dofinansowanie, należy wziąć pod uwagę trwałość projektu.  

 Starosta – STOP-y nie mogłyby „współfunkcjonować?” 

 Wiceprzewodniczący Rady – p. Arkadiusz Jaksa  - STOP nie wyklucza skrzyżowania 

równorzędnego, to osobne oznaczenia, nie zmienia to pierwszeństwa przejazdu. 

 

 Radny Robert Rządziński poprosił o powtórzenie planowanego terminu sesji. 

 Przewodniczący Rady – sesja planowana jest na dzień 11 czerwca 2015 roku                            

o godzinie 11.00. Udzielił głosu „osobie spośród publiczności.”  

 Pan Jerzy Nowak zasugerował, aby na odcinku 100 metrów przykryć rowy, gdzie 

wyrzucane są śmieci i wykonać chodniki (dotyczy ulicy Szkolnej w Ksawerowie). 

 Przewodniczący  Rady – jak projekt będzie opracowywany to konsultacja                           

z mieszkańcami będzie przeprowadzona.  

 Pan Jerzy Nowak – prawdopodobnie projekt obejmuje tylko chodnik.  

 Starosta Pabianicki – nie jest wykluczone, że w wyniku przetargu powstaną 

oszczędności, które będą przeznaczone na przykrycie rowów. „Rozważamy taką możliwość.” 

 Radny Marek Błoch poprosił o równe traktowanie, głosowanie o udzielenie głosu 

gościowi nie zostało przeprowadzone. 

 Przewodniczący przychylił się do zdania przedmówcy, uwaga została przyjęta.    

 

Ad. 7 
 Dotyczy punktu:  Raport z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Środowiska za 

lata 2012 – 2013 (załącznik nr 4). 

Raport przedstawiła pani Izabela Rzempowska – Naczelnik Wydziału Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Starostwa Powiatowego w Pabianicach.  

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej, Ochrony Środowiska                             

i Rolnictwa oraz Budżetu i Finansów  poinformowali, że komisja przyjęła raport do 

wiadomości. 

Wiceprzewodniczący Rady – p. Arkadiusz Jaksa – czy w ramach polityki związanej               

z zielenią istnieje program, harmonogram działań zmierzających w kierunku poprawy 
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zagospodarowania terenów zielonych przede wszystkim pasy wzdłuż dróg powiatowych? Czy  

w budżecie są wyodrębnione i zapisane środki na urządzanie zieleni w obrębie pasów dróg 

powiatowych? Czy istnieje współpraca między Wydziałem Ochrony Środowiska                                        

a Wydziałem Dróg i Mostów w zakresie zagospodarowania zieleni przy realizacji zadań 

drogowych, czy w ramach np. przebudowy ulicy wykonuje się jednocześnie projekt 

urządzenia zieleni? 

Pani Izabela Rzempowska – w środkach na realizację zadań z ochrony środowiska 

zawarte są dwa paragrafy: na pielęgnację zieleni oraz termomodernizację - wydatki 

inwestycyjne związane z terenami zielonymi. Nie ma wyodrębnionego zadania dotyczącego 

modernizacji zieleni w pasach drogowych. W ramach pielęgnacji można wprowadzić takie 

środki w zadaniach inwestycyjnych. Jeśli z Wydziału Dróg i Mostów wpłynie wniosek 

wskazujący przeznaczenie środków, Wydział Ochrony Środowiska będzie uczestniczyć                    

w zadaniu.  

Wiceprzewodniczący Rady – p. Arkadiusz Jaksa – w projekcie kolejnego budżetu 

powinno być wprowadzone osobne zadanie (np. w dziale 919) dotyczące utrzymanie zieleni 

w pasach drogowych oraz rozpocząć sukcesywną poprawę jakości zieleni w pasie 

publicznym, co spowoduje, że na przestrzeni lat jej jakość ulegnie poprawie. To nie tylko 

element dekoracyjny, ale także poprawa wskaźników wilgotnościowych, absorpcji wilgoci, 

stanu sanitarnego w mieście oraz obniżenie temperatury. 

Radny Rafał Kunka – w stosunku do segregacji odpadów plastikowych jej wzrost jest 

mały w stosunku do pozostałych odpadów, czy to wynika ze zmiany sposobu segregacji? 

Pani Izabela Rzempowska – w roku 2013 nastąpiła zmiana gospodarowania odpadami. 

Ustawa nakłada na wszystkich mieszkańców obowiązek selektywnej zbiórki odpadów. Do 

połowy roku 2013 każdy miał obowiązek zawrzeć umowę bezpośrednio z firmą odbierającą 

odpady. Od końca czerwca 2013 roku gmina decyduje jaka firma odbiera odpady i gdzie je 

wywozi. W chwili obecnej są pojemniki na tzw. odpady suche, w których składuje się plastik, 

papier, metale, co wpływa na to, że ilość wysegregowanych plastików jest mniejsza niż 

wcześniej, co nie oznacza, że nie zmniejszyła się selektywna zbiórka odpadów.  

Wobec braku głosów sprzeciwu Rada Powiatu Pabianickiego przyjęła Raport                        

z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Środowiska za lata 2012 – 2013 w drodze 

aklamacji. 
 

  Radny Włodzimierz Stanek – w imieniu klubu radnych PiS zgłosił wniosek formalny               

o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian budżetu wraz                                 

z autopoprawką i wprowadzenie dwóch odrębnych uchwał  (w jednej uchwale będą 

głosowane zmiany w budżecie w drugiej autopoprawka). Uzasadnieniem jest fakt, że radni 

późno otrzymują ważne autopoprawki, dotyczące zwrotu źle pobranych pieniędzy unijnych. 

Łączy się je ze zmianami budżetowymi, które są konieczne i pozytywne. Ponadto radni PiS 

prosili o protokół pokontrolny, który został przekazany w dniu dzisiejszym o godzinie 9:00, 

radni mieli godzinę czasu na zapoznanie się z nim. Po jego analizie wynika, że były pewne 

nieścisłości, stąd urząd domaga się zwrotu pieniędzy.   

  Wiceprzewodniczący Rady – p. Arkadiusz Jaksa złożył wniosek przeciwny                            

o utrzymanie porządku obrad. Materiały z Urzędu Marszałkowskiego dotyczące korekty 

finansowej po przyznanej dotacji  wpłynęły do powiatu w poniedziałek, we wtorek odbyły się 

komisje, na których przedstawiono sprawę. Zaznaczył, iż środki do urzędu należy 

odprowadzić  w ciągu 14 dni. Termin obliguje Radę do przyjęcia uchwały w odpowiednim 

czasie. Technicznie niewykonalne jest podzielenie uchwały. Powszechną praktyką jest 

wprowadzanie autopoprawek – zmiany są uzasadnione.  
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  Radny W. Stanek ad vocem poprosił o potwierdzenie, czy radni mieli dostęp do 

protokołu pokontrolnego Urzędu Marszałkowskiego podczas posiedzeń Komisji. Nie jest 

prawdą, że radni otrzymali wszystkie materiały na komisjach. W sytuacjach nagłych można 

było dokonać zmian w budżecie dwoma uchwałami.  

  Wiceprzewodniczący Rady – p. Arkadiusz Jaksa – jednego dnia jest kierowana prośba 

o dostęp do protokołu, następnego dnia radni go otrzymują. Prośba była zgłoszona w dniu 

wczorajszym, protokół radni otrzymali w dniu dzisiejszym. 

  Radny Jarosław Kosmala – na poprzedniej sesji była podobna sytuacja. Zgłaszany był 

wniosek z prośbą, aby w przyszłości wyłączać takie autopoprawki z uchwał.  

  Wicestarosta Pabianicki – p. Robert Jakubowski – istotą budżetu jest jego jedność. 

Działaniem nieracjonalnym byłoby podejmowanie odrębnych uchwał przy każdym aspekcie 

budżetu.  

  Radny W. Stanek zaapelował o rozdzielenie zmian budżetu. 

  Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania wniosku Włodzimierza Stanka.  

W wyniku głosowania: za – 10 radnych,  przeciw – 11 radnych, nikt nie wstrzymał się 

od głosu, wniosek o wprowadzenie dwóch uchwał w sprawie zmian budżetu został 

odrzucony.  

 

Ad. 8 

Dotyczy punktu: Przyjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pabianickiego na lata 2015 – 2021 

 Projekt uchwały omówiła Skarbnik Powiatu – pani Elżbieta Piekielniak.  

Przewodniczący Komisji: Budżetu i Finansów, Spraw Obywatelskich, Promocji oraz 

Rozwoju Powiatu, Infrastruktury Technicznej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty i Wychowania poinformowali o pozytywnym 

zaopiniowaniu ww. projektu uchwały. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący przystąpił do głosowania 

imiennego ww. projektu uchwały. W wyniku głosowania (załącznik nr 5): 

za – 20 radnych,  przeciw – 0 radnych,    nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Uchwała Nr IX/55/15 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Pabianickiego na lata 2015 – 2021 została podjęta. 

 

b) zmian budżetu Powiatu Pabianickiego na 2015 rok. 

 Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Powiatu. 

Przewodniczący Komisji: Budżetu i Finansów, Spraw Obywatelskich, Promocji oraz 

Rozwoju Powiatu, Infrastruktury Technicznej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

poinformowali o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały, Wiceprzewodniczący 

Komisji Oświaty i Wychowania zaś  o negatywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały, 

Wobec braku pytań Przewodniczący przystąpił do głosowania imiennego                   

ww. projektu uchwały. W wyniku głosowania (załącznik nr 6): 

za – 10 radnych,  przeciw – 0 radnych,    nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 Uchwała Nr IX/56/15 w sprawie zmian budżetu Powiatu Pabianickiego na 2015 rok 

wraz z autopoprawką została podjęta. 

 

c) wyrażenia zgody na umorzenie należności pieniężnych przypadających Zespołowi Szkół 

Nr 1 w Pabianicach. 

Projekt uchwały omówiła Członek Zarządu Powiatu Pabianickiego – p. G. Wenne – 

Błażyńska.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów oraz Wiceprzewodniczący Komisji 

Oświaty i Wychowania poinformowali o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały. 

Radny Robert Rządziński – jakie było uzasadnienie wyroku? 

Wicestarosta Pabianicki – p. Robert Jakubowski – w 2000 roku Sąd Rejonowy wydał 

nakaz zapłaty wierzycielowi. Roszczenie przedawnia się z upływem 10 lat od wyroku, 

jednakże każda czynność w postępowaniu przerywa bieg terminu. W 2003 roku sprawa 

została  umorzona u komornika ze względu na bezskuteczność egzekucji. Wierzyciel uznał, iż 

termin sprawy nie uległ przedawnieniu i skierował wniosek do sądu z argumentacją, że szkoła 

dysponuje jeszcze jednym jego adresem, którego nie wskazała w postępowaniu. Sąd uznał, iż 

celem jest dochodzenie roszczenia, zatem to wierzyciel powinien dochodzić wszelkich starań, 

zachować należytą staranność, stąd zasądził nakaz zapłaty.  

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący przystąpił do 

głosowania imiennego ww. projektu uchwały. W wyniku głosowania (załącznik nr 7): 

 za – 19 radnych,      przeciw – 0 radnych,     1 radny wstrzymał się od głosu.

 Uchwała Nr IX/57/15 w sprawie wyrażenia zgody na umorzenie należności 

pieniężnych przypadających Zespołowi Szkół Nr 1 w Pabianicach została podjęta. 

 

d) przystąpienia Powiatu Pabianickiego do Stowarzyszenia Związek Gmin i Powiatów 

Regionu Łódzkiego z siedzibą w Łodzi. 

Projekt uchwały omówił Starosta Pabianicki. 

Przewodniczący Komisji: Budżetu i Finansów, Spraw Obywatelskich, Promocji oraz 

Rozwoju Powiatu, Statutowo – Regulaminowej poinformowali o pozytywnym zaopiniowaniu 

projektu uchwały. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący przystąpił do głosowania imiennego 

ww. projektu uchwały. W wyniku głosowania (załącznik nr 8): 

za – 18 radnych,  przeciw – 0 radnych,   nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 Uchwała Nr IX/58/15 w sprawie przystąpienia Powiatu Pabianickiego do 

Stowarzyszenia Związek Gmin i Powiatów Regionu Łódzkiego z siedzibą w Łodzi została 

podjęta. 

 

e) nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Pabianickiego” (Zespół Szkół Nr 1 w Pabianicach). 

 Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady – p. Florian Wlaźlak.    

W związku z brakiem pytań Przewodniczący przystąpił do głosowania imiennego  

ww. projektu uchwały. W wyniku głosowania (załącznik nr 9): 

 za – 18 radnych,      przeciw – 0 radnych,         nikt nie wstrzymał się od głosu.

 Uchwała Nr IX/59/15 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu 

Pabianickiego” (Zespół Szkół Nr 1 w Pabianicach) została podjęta. 

  

 

f) nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Pabianickiego” (II Liceum Ogólnokształcące                        

w Pabianicach). 

 Projekt uchwały omówił Przewodniczący Rady. 

   Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie imienne ww. 

projekt uchwały. W wyniku głosowania (załącznik nr 10): 

 za – 19 radnych,      przeciw – 0 radnych,         nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 Uchwała Nr IX/60/15 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu 

Pabianickiego” (II Liceum Ogólnokształcące w Pabianicach) została podjęta. 
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Ad. 9 
 Dotyczy punktu: Udzielanie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 Członek Zarządu p. Adam Krasiński: 

- dot. harmonogramu oznakowania poziomego – po 8 czerwca rozpocznie się malowanie 

oznakowania poziomego (przejścia dla pieszych, linie segregacyjne). Po zakończeniu prac                 

w Pabianicach malowanie będzie realizowane na terenie powiatu. Oznakowanie poziome na 

terenie Pabianic będzie wykonywane przez pracowników wydziału Dróg i Mostów. 

- dot. studzienki na ulicy Wspólnej – studzienka jest systematycznie oczyszczana. Studzienka  

wraz z kanałem przy niej się znajdującym były oczyszczane.  

- dot. obniżenia krawężnika na ulicy Wspólnej – na chwilę obecną nie można udzielić 

jednoznacznej odpowiedzi. W pierwszej kolejności należy sprawdzić, czy obniżenie w tej 

lokalizacji jest możliwe. 

- dot. mostu w Talarze – po ostatniej rozprawie został powołany kolejny biegły z dziedziny 

budownictwa drogowego. 

- dot. zmiany organizacji ruchu Myśliwska – 20 Stycznia – sprawa będzie przedstawiona                 

na Komisji Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego. 

- dot. harmonogramu prac remontowych na drogach powiatowych – grupa interwencyjna 

działa w przypadku pojawienia się jakichś sytuacji na drogach, m.in. dokonuje łatania 

ubytków asfaltem lanym, koszenia traw w pasie drogowym. 

- dot. pasa zieleni wzdłuż ulicy „Grota” Roweckiego – będą czynione rozmowy z Wydziałem 

Ochrony Środowiska, czy prace związane z nawiezieniem nowego humusu i zasianiem trawy 

będzie można sfinansować ze środków tego wydziału. 

- dot. zmiany przepisów ruchu drogowego – nie odnotowano żadnego zgłoszenia                             

o wstrzymaniu prawa jazdy wynikającego z tytułu przekroczenia prędkości powyżej 50km/h 

od dopuszczalnej w danym terenie.  

- dot. przetargów na dokumentację – postępowania dotyczyły dokumentacji na ulicę 

Wschodnią (wykonawcą będzie firma Tomasz Tarongrodzki, Gniezno, termin realizacji 

zadania to 20 grudnia 2015 roku) oraz drogę Dobroń – Ldzań (wykonawcą będzie firma 

Tomasz Tarongrodzki, Gniezno, termin realizacji zadania - 21 września 2015 roku). 

- dot. otwarcia mostu w Szydłowie – nie ma informacji, czy Wójt gminy będzie planował 

uroczyste otwarcie.  

- dot. umieszczenia znaków zakazu zatrzymywania w pobliżu jednostki OSP w Ldzaniu – 

sprawa zostanie przekazana do Komisji Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego. 

 

 Członek Zarządu - p. Irena Grenda: 

- w dniu 26 marca br.  podjęto uchwałę w sprawie podziału środków z PFRON, zgodnie                     

z którą na organizację turnusów rehabilitacyjnych przeznacza się kwotę w wysokości     

250 000 zł. W związku z bardzo ograniczonymi środkami, dofinansowanie otrzymują tylko 

dzieci w wieku do 16 roku życia, osoby uczące się, niepracujące do 24 roku życia, nie biorąc 

pod uwagę stopnia niepełnosprawności. Na chwilę obecną złożono wniosków na więcej niż 

250 000 zł. Powiat przyznał 127 dofinansowań dla dzieci i młodzieży i 119 opiekunów.  

- dot. koordynatorów i pieczy zastępczej – obecnie zatrudniony jest jeden koordynator. Ma 

pod opieką 15 rodzin zastępczych. To wystarczające. Każda rodzina zastępcza musi wyrazić 

zgodę na to, żeby koordynator mógł jej pomagać w pełnieniu tej funkcji. Aktualnie na terenie 

powiatu funkcjonuje 175 rodzin zastępczych, w których przebywa 209 dzieci, 119 rodzin 

zastępczych spokrewnionych, w których przebywa 142 dzieci, 52 rodziny zastępcze 

niezawodowe - 56 dzieci i 4 rodziny zastępcze zawodowe - 11 dzieci (w tym 2 specjalistyczne 

- 3 dzieci). Nad rodzinami nie objętymi opieką koordynatora nadzór, sprawują przede 

wszystkim pracownik socjalny oraz inspektor do spraw opieki nad dzieckiem i rodziną.  
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- dot. Dni Powiatu – na organizację Dni Powiatu zaplanowano kwotę około 100 000 zł.,                   

od sponsorów pozyskano 9 214 zł. Zaprosiła wszystkich obecnych do uczestnictwa                          

w imprezie. 

 Członek Zarządu - p. Gabriela Wenne – Błażyńska: 

- dot. kierunków kształcenia - nowych kierunków w roku bieżącymi nie ma, powiat oferuje   

68 kierunków kształcenia. W Zespole Szkół Specjalnych nr 5 nowością jest „wczesne 

wspomaganie rozwoju dziecka”. W klasach I i II Liceum Ogólnokształcącym zostały dodane 

przedmioty do „rozszerzeń.” 

- dot. stojaków na rowery przy szkołach – tylko Zespół szkół nr 1 jeszcze nie posiada 

stojaków. 

- dot. ruchu kadrowego nauczycieli - art. 20 ustawy Karty Nauczyciela – w I LO – z dwoma 

nauczycielami będzie rozwiązany stosunek pracy w trybie art. 20  (w tym również 

nauczyciele, którzy przechodzą na emeryturę), w ZS nr 1 – z dwoma, w Liceum                               

w Konstantynowie Łódzkim – z jednym.  

- dot. ilości uczniów, którzy wybrali szkoły poza powiatem – z Pabianic odeszło 55 uczniów, 

z Konstantynowa Łódzkiego 99-u, nie ma danych z Lutomierska.  

- dot. planów remontowych narzuconych przez sanepid i straż – w ZS nr 2 będzie 

przeprowadzany remont korytarzy szkolnych. 

- dot. naboru elektronicznego i firmy Wulkan – firma obsługuje województwo łódzkie, 

prowadzi nie tylko nabór elektroniczny, ale także programy księgowe, arkusze organizacyjne. 

Będzie prowadzone rozeznanie rynku. 

- dot. informacji o olimpijczykach w I LO – od 2007 do 2015 roku informacji nie ma,  

ponieważ na korytarzach widnieją finaliści konkursów, nazwiska olimpijczyków znajdują się 

na stronie internetowej. Być może pani dyrektor zamieści tak listę na tablicy. Dodała, że 

wielkie sukcesy w olimpiadach odnosi ZS nr 3. Projekty, o których radny wspomniał, są 

finansowane ze środków unijnych w 90%. Powiat z tego tytułu kosztów nie ponosi.  

 

 Wicestarosta Pabianicki p. Robert Jakubowski: 

- dot. pozwolenia na budowę basenu – zapisy prawa budowlanego stanowią, że organem 

administracji architektoniczno - budowlanej jest Starosta, który wykonuje określone 

przepisami prawa budowlanego zadania, nie są zastrzeżone do innych organów. Jedyną 

przesłanką, która byłaby w stanie spowodować potrzebę wyłączenia Starosty z możliwości 

wydawania decyzji o udzieleniu pozwolenia na budowę byłaby ta określona w artykule 25 

Kodeksu Postępowania Administracyjnego - organ administracji publicznej podlega 

wyłączeniu od załatwienia określonej sprawy jeżeli dotyczyłaby interesów majątkowych 

kierownika tej jednostki. Kierownikiem jednostki jest Starosta, pozwolenie na budowę basenu 

dotyczy interesów majątkowych powiatu. Wobec powyższego, nie ma potrzeby wszczynania 

nowej procedury.  

 Starosta Pabianicki - p. Krzysztof Habura – „wykonam telefon” do Komendanta 

Policji z prośbą o wzmożenie działań policji na ulicy Zamkowej. 

 Radny Marek Błoch poprosił o przygotowanie pisemnej odpowiedzi na zadane 

pytanie. 

 p.o. Rzecznika Prasowego - p. Joanna Kupś - na ostatnie zaproszenie na „Program                   

w oczach radnych” przyszedł tylko jeden radny. Wyraziła nadzieję, iż na kolejne  zaproszenie 

odpowie liczniejsza grupa radnych. W ramach możliwości antenowych takie programy będą 

przygotowywane.  

 Radny W. Stanek zasugerował, aby program odbył się przed wakacjami. 

 Pani J. Kupś przychyliła się do propozycji.  
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Ad. 10 
 Dotyczy punktu: Informacje, komunikaty i oświadczenia radnych.  

Radny Marek Gryglewski przypomniał o meczu „samorządowców” na stadionie PTC 

w dniu 13 czerwca o godzinie 14.00. Mecz będzie ubezpieczony. Lista chętnych do udziału w 

meczu znajduje się również u Sekretarza Powiatu.  

Przewodniczący Rady – p. Florian Wlaźlak poinformował, że podczas obrad 

uroczystej Sesji Sejmiku Województwa Łódzkiego radny Włodzimierz Stanek w plebiscycie 

Dziennika Łódzkiego został wyróżniony jako najlepszy radny w powiecie pabianickim.    

Członek Zarządu Powiatu – p. Irena Grenda w nawiązaniu powiedziała, iż Zespół 

Pieśni i Tańca „Bychlewianka” otrzymał nagrodę za zasługi dla powiatu i województwa 

łódzkiego.  

 

Ad. 11 
Dotyczy punktu: Zamknięcie obrad IX Sesji RPP. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Pabianickiego –  

p. Florian Wlaźlak zamknął obrady IX Sesji. Zakończenie nastąpiło o godzinie 12.35. 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pabianickiego: 

/-/Florian Wlaźlak 

 

 

 

 

Protokołowała: 

/-/Anna Czekalska 

 

 

 

 

Załączniki do wglądu w Biurze Rady 

 

 

 


